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Odpowiadając na Pani interpelację, zgłoszoną na LXIV Sesji Rady Miasta Ciechanów 

uprzejmie informuję, że w ubiegłym roku dokonano już wnioskowanej analizy, a od połowy 

listopada 2022 r. wprowadzono w całym mieście czasowe wyłączenie sieci oświetlenia 

ulicznego w godzinach 1:30 do 4:30 w każdej dobie oraz do odwołania wyłączono 

oświetlenie ścieżek rowerowych na drogowej pętli miejskiej.  Działania te zostały 

wprowadzone dla uzyskania oszczędności w zużyciu energii elektrycznej, a tym samym  

choć częściowego zmniejszenia radykalnych wzrostów cen energii.  

Proponowane przez Panią rozwiązania są interesujące, ale nie zawsze możliwe  

do realizacji. Wyłączenia poszczególnych punktów oświetleniowych na obiektach sieci 

oświetleniowej są kłopotliwe z technicznego punktu widzenia. Łatwiej jest wyłączyć cały 

obiekt (np. 20 lamp) niż pojedynczą oprawę lub kilka w całym ciągu, gdyż wówczas trzeba 

ingerować oddzielnie w każdy słup. Obsługa tak funkcjonującej sieci stałaby się kosztowna. 

Mogłaby generować większe koszty niż wygospodarowane oszczędności z tytułu mniejszego 

zużycia energii. 

W kwestii rozwiązań technicznych, zapewniam, że projektowane i budowane  

na terenie miasta sieci oświetleniowe odpowiadają określonym normom oraz resortowym 

przepisom wynikającym z obowiązującego prawa. Pragnę dodać, że nowo wybudowane 

oświetlenie ścieżek pieszych przy kąpielisku Krubin wyposażone jest w czujniki ruchu,  

o czym informowało miasto w komunikatach prasowych.   

Odnosząc się natomiast do tak zwanego smogu świetlnego należy zaznaczyć,  

iż już od kilku lat projektanci opraw drogowych zwracają uwagę na „zanieczyszczenie” 

nocnego nieba sztucznym światłem. Temat ten jest z ożywieniem omawiany na spotkaniach  

i sympozjach dotyczących spraw oświetlenia ulicznego, a wprowadzane w tym zakresie 

rozwiązania prawne, jak choćby w Czechach, są na razie na marginesie problemów 

związanych z oświetleniem ulicznym. Obecnie priorytetowym zagadnieniem jest 

projektowanie efektywnych i tanich w użytkowaniu opraw oświetlenia ulicznego. 
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